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REFERAT 

Patientinddragelsesudvalget 
Onsdag d. 12. oktober 2022 kl. 12:00-14:00 
Mødelokale B 
Regionshuset, Niels Bohrs Vej 30, 9220 Aalborg Ø 

Mødedeltagere 
Lisbeth Larsen, Danske Patienter (Bedre psykiatri) 

Anni Olesen, Danske Patienter (Kræftens Bekæmpelse) 

Anja Ritter Nielsen, Danske Patienter (Scleroseforeningen) 

Kristina Valentin, Danske Handicaporganisationer (Landsforeningen Autisme) 

Ulla Ringgren Nielsen, Danske Handicaporganisationer (UlykkesPatientForeningen) 

Flemming Riishøj, Danske Handicaporganisationer (SIND) (afbud) 

Birgitte Kvist, Regionsældrerådet 

Ole Guldberg, Ældresagen 

Daniel Kjærsgaard Simonsen, Kontorchef, Sundhedsplanlægning, Region Nordjylland (afbud) 

Jens Ravnholt Pedersen, Udviklingschef, Kvalitet og Forretningsprocesser, Region Nordjylland  

Marit Nørgaard Petersen, AC-fuldmægtig, Region Nordjylland 

 
Mødeleder: Kristina Valentin – mødeleder 

Sekretariat: Marit Nørgaard Petersen (referat) 

 

1. Velkommen og godkendelse af dagsorden v. Kristina (kl. 12) 

Med henblik på at nå omkring dagsordenen, er programmet denne gang tilrettelagt, så vi får 

mad i lokalet undervejs (ca. midtvejs), og der vil ligeledes være en kort strække-ben pause. 

 

Referat 

Udvalget drøftede dagsordenen, og der var stemning for at tilrettelægge programmet således, 

at spisepausen fastholdes som en pause uden programindhold. Der blev truffet beslutning om 

to fremtidige faste punkter; Erfaringsudveksling og videndeling omkring klyngesamarbejdet 

samt Gensidig orientering. Ligeledes vil mødet ved behov kunne berammes til tre timer og 

derefter kortes ned, såfremt punkterne viser sig at kunne nås på kortere tid. 

  

2. Besøg af Regionsrådsformand Mads Duedahl (kl.12.00 - 12.30) 

Regionsrådsformanden hilser på udvalget.   

 

Referat: 

Mads Duedahl gav en introduktion til de udfordringer, som regionen aktuelt står overfor, her-

under følgevirkningerne af en lang periode med covid-19 samt rekrutteringsudfordringerne i 

sundhedsvæsenet med mange ubesatte stillinger, der bidrager til et øget pres på det eksiste-

rende personale. Han pegede herefter på områder, hvor der sættes ind for at imødekomme 

udfordringerne, herunder; 
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o Lokale uddannelses- og efteruddannelsesmuligheder for læger og speciallæger i re-

gionen 

o Fokus på lønninger 

o Investeringer i driften, der skal løfte de mest belastede afdelinger 

o NAU 

o Fortsat fokus på at skabe bedre overgange  

o Løft af psykiatrien 

 

Patientinddragelsesudvalget havde en fin dialog med regionsrådsformanden omkring bruger-

perspektivet, og Mads Duedahl anerkendte udvalgets engagement og rolle. Han opfordrede 

PIU til at være proaktive, fx ift. de kommende nærhospitaler.  

 

Der blev stillet forslag om at anvende PIU som ressource ind i arbejdet med at udarbejde en 

strategi for borgerinddragelse i regi af Udvalget for Borgerinddragelse og Demokrati, og her 

var Mads ligeledes positiv. Han opfordrede PIU til at tage kontakt til udvalgsformand Mari-

anne Mulle Jensen for muligheden for fx at deltage i et møde. Næste møde i Udvalget for 

Borgerinddragelse og Demokrati er den 14. december. 

  

På vegne af ældre medicinske patienter udtrykte PIU et ønske om et større fokus på den 

gode afsked. Mads Duedahl anerkendte, at alle parter omkring patienten skal være opmærk-

somme på at tage den svære samtale.  

 

Mads Duedahl gav udtryk for, at han gerne deltager på et møde i Patientinddragelsesudval-

get en anden gang fx ved ønske om drøftelse af et konkret emne.     

   

 

3. Arbejdet med patientinddragelse på AAUH v. Elisabeth Birnbaum (kl.12.30 - 13.00) 

Patienterne i Region Nordjylland skal inddrages i egen behandling – på individniveau og på 

organisatorisk niveau. Patientens egne overvejelser og præferencer skal være medbestem-

mende i de beslutninger, der træffes. I et samspil mellem de sundhedsprofessionelles fagek-

spertise og patientens egen ekspertise træffer vi de bedste beslutninger og opnår de bedste 

patientforløb. På Aalborg Universitetshospital ønsker vi at patienterne får den bedste behand-

ling og pleje tilrettelagt ud fra deres livssituation, at patient og pårørende føler sig godt modta-

get og at lægen/teamet kender patienten, og man sammen med patienten kan træffe de valg, 

der er rigtig for en. Vi har derfor fokus på at inddrage patienternes og de pårørendes viden, 

ønsker og erfaringer, så vi kan tilrettelægge det bedste forløb for den enkelte patient.  

Derudover arbejder vi også med patientinddragelse på det organisatoriske niveau – både for 

konkrete patientgrupper og på hospitalsniveau. Oplægget vil beskrive flere konkrete tiltag. 

Udarbejdet af forløbschef, Elisabeth Birnbaum 
 

Referat: 

Elisabeth leverede et spændende oplæg omkring patientinddragelse på AAUH. Som udløber 

heraf ønsker PIU på mødet i december at sætte patient- og pårørende panelet på til drøftelse 

af, på hvilken måde PIU kan bidrage til større organisatorisk indflydelse for panelet. Repræ-

sentanter fra PIU kan fx sidde med i panelet.   

 

Strække-ben pause kl. 13.00 - 13.05  

4. Udfordringer i psykiatrien v. Jan Mainz (kl.13.05 -13.40) 

Emnet for oplæg og dialog vil være henholdsvis  

o særlige udfordringsbilleder   

o brugerinddragelse i psykiatrien  
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Referat: 

Jan deltog i mødet sammen med Klaudia Kristensen fra Enhed for Samskabelse, og i fælles-

skab gav de interessante oplæg om udfordringer og brugerinddragelse i Psykiatrien. De kom-

mer begge gerne en anden gang og fortæller om deres arbejde og indsatser.  

 

5. Opfølgning på udpegningsproces til klyngerne og repræsentanternes opstart v. Marit 

(kl.13.40-13.55) 

Udvalget vender de foreløbige erfaringer med hinanden omkring opstarten af klyngerepræ-

sentationen.  

 

Referat: 

I sundhedsklynge Syd har man en særlig grundig og fokuseret tilgang til at klæde PIU-repræ-

sentanterne på, og Lisbeth sender den information hun har herom til resten af udvalget. Marit 

undersøger muligheden for yderligere at klæde udvalget på til deres opgaver som repræsen-

tanter i klyngerne.  

 

6. Gensidig orientering og evt. 

Ingen punkter til evt.   
 

7. Punkter på næste møde den 7. december  

a. Budget 2022  

b. Oplæg vedr. udfordringer på høreområdet 

c. Mødekalender 2023 

d. Forslag til emner fremgår af årshjulet 

 

  

 

 


